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Estimats i estimades que feu camí tot formant 
l’Església de Déu que peregrina a Girona. Benvol-
guts i benvolgudes que viviu en aquestes terres, 
us saludo a tots i a tots us desitjo pau i bé.

Voldria en primer lloc saludar-vos a tots els qui 
formeu el poble sant de Déu organitzat al voltant 
dels tretze arxiprestats i les seves parròquies de 
la nostra diòcesi. Cridat pel Papa Francesc vinc 
a Girona disposat a fer front al present amb co-
ratge i treballar envers el futur amb esperança 
juntament amb tots i cadascun de vosaltres, per-
què tant sols caminant tots junts podrem avançar 
seguint la crida que Crist ens ha fet a cadascun. 
Som cridats a ser testimonis de Crist enmig del 
món. Amb els preveres, amb els diaques, amb 
els seminaristes, amb els religiosos i religioses, 
amb els catequistes, amb tots els qui formeu 
part de les diferents parròquies, moviments, con-
fraries i associacions que integren la rica pluralitat 
de l’Església de Girona, demanem-li al Senyor de 
viure d'una manera digna la vocació que hem re-
but (Cf. Ef 4,1).

Comencem aquest caminar junts a les portes 
del Jubileu convocat pel Papa Francesc per l’any 
2025. Aquest any 2024 ens aproparem cap al Ju-
bileu i el mateix Sant Pare ens convida a viure’l 
com «un any intens d'oració, en el qual els cors es 
puguin obrir per a rebre l'abundància de la gràcia, 
fent del “Pare Nostre”, l'oració que Jesús ens va 
ensenyar, el programa de vida de cadascun dels 
seus deixebles.» (Carta pel Jubileu 2025).

Vinc a Girona per viure amb vosaltres la nostra fe, 
la fe que compartim, la que ens fa dir a Déu Pare 
i ens fa germans en Jesucrist. Cert que són mol-
tes les dificultats a les que s’enfronta l’Església 
avui, i per tant també l’Església de Girona, però 
hem de viure la nostra fe com un vertader regal 
que Déu ens ha fet, un regal que ens ha de moure 
a viure-la de manera coherent, defugint i evitant 
qualsevol escàndol que tant de mal fa a la nostra 
societat i sobretot a la mateixa Església. La fe no 
és quelcom per a viure tot just quan ens reunim a 
l’entorn de la taula de la Paraula i la de l’Eucaris-
tia; la fe ha de ser present, l’hem de fer present, 
en cada moment de la nostra vida; en els bons 
i en els dolents i vivint-la en plenitud i sobretot 
amb joia, l’hem de mostrar a la nostra societat 
que defuig, ignora o menysvalora la bona nova 
de la salvació en Jesucrist. Sempre proposant, 

mai imposant. En paraules de Benet XVI: «l'Es-
glésia no imposa, sinó que proposa lliurement la 
fe catòlica, sabent bé que la conversió és el fruit 
misteriós de l'acció de l'Esperit Sant. La fe és do 
i obra de Déu. Precisament per això està prohi-
bida qualsevol forma de proselitisme.» (Als bis-
bes de l’Àsia central, 2 d’octubre de 2008). Hem 
d’evangelitzar amb la nostra vida, amb la nostra 
manera de viure la fe, tal com diu el Concili Vaticà 
II: «Onsevulla que Déu obre la porta de la Paraula 
per anunciar el misteri de Crist a tots els homes, 
confiada i constantment cal anunciar al Déu viu i 
a Jesucrist enviat per a salvar a tots, a fi que els 
no cristians obrint-los el cor l'Esperit Sant, creient 
es converteixin lliurement al Senyor i s'uneixin 
amb sinceritat» (Ad Gentes, 13).

Vinc a Girona per compartir amb vosaltres l’es-
perança. Els creients hem de ser homes i dones 
d’esperança, missatgers de l’esperança, d’aque-
lla esperança que ens ha donat l’obra redemptora 
de Crist que fent-se home, patint com nosaltres, 
morint com nosaltres, ha vençut la mort i ha obert 
a tota la humanitat les portes de la vida. Però no 
ens hem de limitar a tenir esperança en la vida 
eterna, tot i que sigui l’objectiu final de la nostra 
fe, l’hem de viure i transmetre també avui, ara i 
aquí. En un món on hi ha tanta necessitat d’es-
perança, de mirar més enllà d’allò immediat, hem 
de ser capaços d’esperançar al món. En parau-
les del Papa Francesc: «L'optimisme defrauda, 
l'esperança no! La necessitem molt, en aquests 
temps que semblen foscos, on a vegades ens 
sentim perduts enfront del mal i la violència que 
ens envolta, enfront del dolor de tants germans 
nostres.» (Audiència general, 7 de desembre de 
2016). I hi ha molts dolors, hi ha moltes guerres 
que recorren el món, a les portes de casa nostra i 
tantes altres que ja ni acaparen l’atenció dels mit-
jans de comunicació; guerres que generen mort, 
èxodes de població, dolor i pobresa. També les 
altres guerres que no definim com a tals però que 
empenyen milions de persones a fugir de situaci-
ons on han perdut tota esperança de poder viure 
i cerquen de sobreviure trucant a les portes del 
nostre món que sovint fa orelles sordes al seu 
clam, quan no directament els rebutja, confina o 
retorna a la seva desesperació i els empeny a la 
mort. I no oblidem als desesperançats de “la por-
ta del costat”, que han de ser l’objectiu prioritari 
del nostre interès.

Salutació a l’Església de Girona



Vinc a Girona per practicar amb vosaltres la caritat. 
Perquè la fe sense esperança no és fe i l’esperan-
ça l’hem de mostrar mitjançant la caritat. Com es-
criu sant Jaume: «la fe si no es demostra amb les 
obres, tota sola és morta.» (Jm 2,17). L’Església 
ha de mostrar, mostra ja de fet en molts àmbits ho 
sabeu prou bé, la seva fe en obres concretes per 
tal de donar esperança als qui o bé l’han perduda o 
bé estan en camí de perdre-la, defraudats per una 
societat que no vetlla per tots i n’oblida a alguns, 
precisament als qui estan més necessitats d’aten-
ció, siguin de casa o vinguin de lluny.

L’Església viu un procés sinodal que en la seva 
fase diocesana a Girona sota el guiatge del bisbe 
Francesc que tant ha treballat per aquesta Esglé-
sia, ha donat bons fruits de reflexió, ara cal que els 
doni com a Església universal. Sinodalment doncs 
hem de viure la fe, compartir l’esperança i prac-
ticar la caritat. Com dieu en la síntesi de la fase 
diocesana del Sínode, que faig també meva, cal 
«trobar noves maneres de sintonitzar amb la gent 
i caminar amb tothom, viure el temps present com 
una oportunitat més que com una amenaça intimi-
dant i superar l’obsessió per la uniformitat.» 

Vinc a Girona per servir la vostra Església, que ara 
és ja també la meva. Ho faig conscient de les me-
ves febleses tant físiques com morals, com es-
criu sant Benet a la Regla, convençut de que si 
no caminem tots junts res no podrem assolir, cert 
de que em cal la vostra pregària, el vostre consell 
i el vostre ajut per a conèixer més de prop què 
vol Déu de nosaltres i què vol que aportem com 
a Església de Girona al conjunt de l’Església i al 

món que ens envolta, nosaltres que som, no ho 
oblidem mai, també part del món. 

Vinc a Girona des de la Catalunya nova, vinc a la 
vostra terra, que és ara la meva terra, des d’un 
monestir símbol espiritual i cultural per a Catalu-
nya, vers un país ben arrelat en la nostra història i 
en la nostra identitat amb una personalitat defini-
da i que és alhora terra d’acollida per a tants. Ens 
uneix una mateixa fe, esperança i caritat i a partir 
d’avui un caminar junts amb l’ajut del Crist al qual 
no hem d’anteposar mai res al seu amor (Cf. Regla 
de sant Benet 7,21).

Per a tots els qui viviu en aquestes comarques, del 
Gironès a l’Empordà, de la Garrotxa a la Selva, del 
Maresme al Pla de l’Estany, els qui integrem l’Es-
glésia de Girona, vivint amb profunditat la nostra 
fe, voldríem ser missatgers d’esperança i testimo-
nis de caritat.

Que sant Feliu i el bisbe sant Narcís ens hi ajudin i 
amb ells la nostra Mare Maria sota tantes advoca-
cions venerada.

Amb tot el meu afecte i estima per a tots els qui vi-
viu en aquestes terres i us prego que m’accepteu 
com un més de vosaltres, com un gironí més, i al 
poble de Déu que peregrina a Girona us demano 
que no us oblideu de pregar per mi com jo ho faig 
ja per vosaltres.

Fra Octavi Vilà i Mayo,
abat de Santa Maria de Poblet i 

bisbe electe de Girona



Carta als diocesans
Benvolguts diocesans i diocesanes,

Ha arribat la bona notícia. Ja tenim bisbe. El papa 
Francesc ha nomenat fra Octavi Vilà i Mayo, O. 
Cist., com a nou bisbe de Girona. Ens arriba del 
monestir de Poblet, que és un fogar d’espiritualitat 
per les Esglésies que caminem a Catalunya.

Hem pregat i esperat, i ben aviat el tindrem entre 
nosaltres. No cal dir que l’esperem amb el cor i 
els braços oberts perquè ens esperoni a ser fidels 
a l’esperit sinodal que hem iniciat i perquè ens 
sigui ferment de pau, d’unitat i d’esperança per 
l’Església diocesana. El necessitem com a bisbe 
perquè ens acompanyi i com a germà perquè la 
seva abraçada de l’apòstol ens esperoni a ser cada 
dia més diocesans, fidels a l’Evangeli i oberts al 
nostre poble. 

La seva biografia, ben ampla, i els diferents camps 
en què ha treballat, marquen un estil de vida pro-
per, treballador, senzill, amb una intensa vida espi-
ritual, que tant necessita el nostre bisbat després 
d’un temps des de la mort del bisbe Francesc, que 
ens va dir l’adéu d’una manera inesperada als nos-
tres ulls humans. La seva capacitat de regir una 
comunitat monacal com a abat, des del servei, ens 
obrirà ben segur a la pregària, al treball de cada 
dia, a la Paraula de Déu i a l’Eucaristia.

Hem de viure aquest esdeveniment amb agraïment 
i com una oportunitat diocesana en el sentit més 
genuí de l’esperança cristiana. Com a Església sino-
dal, que aquest esdeveniment sigui una nova opor-
tunitat per ser testimonis d’una Església local que 
fa camí, que no s’atura i que fa seves les paraules 
de sant Ignasi d’Antioquia: “On sigui el Bisbe, allí 
hi hagi el poble; així com on és el Crist Jesús, allí hi 
ha l’Església Catòlica” (Als cristians d’Esmirna VIII).

El seu carisma i espiritualitat marcada per l’orde 
monacal del Cister i la regla de sant Benet, que 
nosaltres ja hem pogut tastar des de fa anys grà-
cies a la comunitat de Solius, i el seu sentit ecle-
sial, són una gràcia de Déu que convida l’Esglé-
sia diocesana a prendre un nou alè de vida en els 
moments que estem vivint. Perquè ni la por ni la 
manca de coratge ens privin d’encarar el futur des 
de la fe i l’esperança. Donem a fra Octavi, bisbe 
electe, la nostra benvinguda plena d’agraïment.

Ajudant Déu serà ordenat bisbe i prendrà posses-
sió de la diòcesi el proper diumenge 21 d’abril, a 
les 5 de la tarda, a la Catedral de Girona. Que Déu 
sigui lloat!

Vostre,
Lluís Suñer i Roca,

administrador diocesà de Girona


